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PUNKT 2. Forslag til budget 2010 - 2. behandling:

Fælleslistens og min begrundelse for ikke at indgå i 
budgetforliget er:
I budgetforslaget er der afsat penge til for-projektering for 
hospitalsbyggeriet i Gødstrup og det er jo accept af Gødstrup-
projektet og det kan Fælleslisten ikke acceptere.

Jeg stemte imod besparelserne på 284 millioner kroner ved
regionsrådsmødet i juni. Besparelserne går hårdt ud over 
sygehusene i Ringkøbing, Lemvig, Skive og Grenå - så derfor
har jeg ikke ændret holdning på dette område.
Det er ligeledes bekymrende, at den økonomiske ubalance dæk-
kes ind ved de nævnte besparelser og låneoptagelser i million-
klassen - og det vil i yderste konsekvens ramme regionens bor-
gere, som har behov for behandling og pleje. Samtidig vil det
belaste medarbejderne yderligere, da der tidligere stort set er
skåret ind til benet.
Jeg skal derfor opfordre regionsrådet til at tage initiativ til påny 
at få drøftet hele sundhedsreformen i tæt dialog med alle involve-
rede parter, folketing, regioner og kommunerne samt borgerne.

Den reduktion af hele ambulanceberedskabet der blev iværksat i
2009 har vist, at beredskabet halter langt bagefter det behov der
er for at få hjælp frem i tide. En reduktion på næsten 40 procent
af ambulanceberedskabet viser tydeligt, at det er svært at dispo-
nere, når der er brug for 112-hjælp. Mange af de ambulancer der
stadig er tilbage bruges i vid udstrækning til sygetransport og er
derfor ikke tilgængelig, når der virkelig er brug for blå blink. 

Til slut vil jeg godt tilslutte mig Poul Müllers forslag på mødet i
august under overskriften: SKRIV DANSK.
Vores dagsordener skal gøres mere enkle, så også almindelige 
mennesker, der ikke er eksperter, kan forstå og følge med i
sagerne. Det vil give hele regionsrådets virke et tiltrængt 
demokratisk løft.


